
LAUSUNNOT – UTLÅTANDEN 25.9.2019 
 

LAPINJÄRVEN KUNTA – LAPPTRÄSK KOMMUN 
Lapinjärven kunnan sivistyslautakunta antaa lausuntonsa illalla keskiviikkona 25.9.2019.  
Lappträsks bildningsnämnd ger sin utlåtande på kvällen på onsdagen den 25. september 2019. 
 
Esittelijän ehdotus esityslistalla/Föredragarens förslag på föredragningslistan: 

Sivistyslautakunta päättää antaa seuraavan lausunnon Lovii-san kansalaisopiston hallinnon 
järjestämisestä: 
 
Lapinjärven kunnan sivistyslautakunta ei näe estettä johtokuntien yhdistämiselle, mikäli 
Lapinjärven suhteellinen edustus säilyy samana uudessa, yhteisessä johtokunnassa. 
Henkilöstömitoituksen tarkistaminen ja toiminnan nykyistä tehokkaampi järjestäminen on 
kaikkien yhteistyökuntien etu ja tuottaa jatkossa taloudellisesti kestävämmän pohjan kansa-
laisopistopalveluiden järjestämiselle kiristyvässä kuntataloudessa. 
 
Lisäksi sivistyslautakunta pyytää jatkossa Loviisan kaupunkia huomioimaan asioiden 
valmisteluun tarvittavan kohtuullisen ajan. 
 
Lisäksi sivistyslautakunta lähettää asian tiedoksi Lapinjärven kunnanhallitukselle. 

 

NUORISOVALTUUSTO – UNGDOMSFULLMÄKTIGE 25.9.2019 
Lähettäjä: Iiro Kankkunen (Nuva) <iiro.kankkunen-nv@loviisa.fi>  
Lähetetty: keskiviikko 25. syyskuuta 2019 13.31 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi> 
Aihe: Nuorisovaltuusto lausunto 

 
Hei, toivottavasti tämä riittää.  
Ystävällisin terveisin Iiro Kankkunen, 
Nuorisovaltuuston puheenjohtaja. 
 
Loviisan nuorisovaltuuston virallinen lausunto koskien kansalaisopistojen yhdistymistä.  
Nuorisovaltuusto näkee yhdistymisen positiivisena asiana, odottaen resurssien hyödyntämistä entistäkin 
paremmin.  Nuorisovaltuusto toivoo myös, että kansalaisopiston kursseista tehdään houkuttelevampia, 
jotta nuoret löytävät kurssit paremmin ja siten molemmat hyötyvät. Nuorisovaltuusto näkee myös 
yhdistymisen tuomana mahdollisuutena suuremman yhteistyön koulujen kanssa. Esimerkiksi yhteistyön 
hedelmänä voisi syntyä mahdollisuus saada kursseja lukio-opinnoissa.  Näin on tehty tätä ennen esimerkiksi 
venäjän kielen opinnoissa.  
 
Nuorisovaltuusto toivoo siis, että yhteistyö vahvistaa Loviisan nuorille tarjottavia opintoja ja siten 
kansalaisopinnoista tulee viehätysvoimaisempia. 
 

VANHUSNEUVOSTO - ÄLDRERÅDET  
Lähettäjä: Monica Sund <monica.sund@loviisa.fi>  
Lähetetty: maanantai 16. syyskuuta 2019 16.42 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi> 
Aihe: VS: Lausuntopyyntö - Begäran om utlåtande 

 
Hei 



Vanhusneuvosto antoi lausuntonsa kokouksessa 16.9.2019, kokouksessa 
 
Lausunto kansalaisopiston hallinnosta 1.1.2020 alkaen 
Jos rehtori on suomenkielinen niin apulaisrehtorilla voisi olla ruotsin kieli äidinkielenä. 
Neuvosto oli epäröiväinen siihen, että pärjääkö 0,5 henkilö toimintosihteerinä. Pitäisikö olla neljän 
päivän työviikko toimistosihteerillä.  
Muuten neuvosto oli tyytyväinen  
Kiitos kun kävit kokouksessa 
 
Monica Sund 
Avohoidon ja hoiva-asumisen  
palveluvastaava 
Serviceansvarig inom öppenvård  
och omsorgsboende 
0440 555380 
Senioripalvelut / Seniorservicen 
Öhmaninkatu 4 / Öhmansgatan 4 
07900 Loviisa 
 

VAMMAISNEUVOSTO – RÅDET FÖR PERSONER MED FUNKTIONSNEDSÄTTNING 
Lähettäjä: Katri Haverinen <katri.haverinen@edu.loviisa.fi>  
Lähetetty: keskiviikko 18. syyskuuta 2019 6.42 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi>; Merja Sillanpää <merja.sillanpaa@loviisa.fi> 
Aihe: Vammaisneuvoston vastaus 

 
Liitteessä vammaisneuvoston vastaus. 
 
T. Katri Haverinen 
Katri Haverinen 
Erityisopettaja 
Harjurinteen koulu/ kiertävä erityisopetus 
katri.haverinen@edu.loviisa.fi 
050-3043011  

 
Vastaus lausuntopyyntöön koskien kansalaisopistojen yhdistämistä 

 
Loviisan Vammaisneuvosto on pitänyt asian tiimoilta sähköpostikokouksen ja toteaa, ettei sillä ole 
mitään opistojen yhdistämistä vastaan. 
 
Loviisan Vammaisneuvosto näkee, että opistojen yhdistäminen:  
- mahdollistaa kansalaisopistotoiminnan jatkumisen omalla paikkakunnalla 
- turvaa jatkumisen edellytyksiä toisin kuin kaksi pientä opistoa 
- luo mahdollisuuksia toisen kotimaisen kielen oppimiseen 

 
Tesjoella, 18.9.2019 
 
Loviisan Vammaisneuvoston puolesta 
Katri Haverinen 
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**************  
 

OPISKELIJAT  - STUDERANDE 18.9.2019 
Opiskelijoiden kuulemistilaisuus 18.9.2019 
 

Lähettäjä: Merja Sillanpää <merja.sillanpaa@loviisa.fi>  
Lähetetty: torstai 19. syyskuuta 2019 13.07 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi> 
Aihe: Opiskelijoiden kuulemistilaisuus 
 
Hei! 
 
Tässä eilisen tilaisuuden muistio. 
 
T: Merja  
 
Merja Sillanpää 
 
Rehtori/rektor 
Lovisa svenska medborgarinsitut 
Valkon kansalaisopisto 
Brandensteininkatu 21 – Brandensteinsgatan 21 
07900 Loviiisa 
 
040 6632840 
merja.sillanpaa@loviisa.fi 
******** 
Protokoll från diskussionstillfälet  
Kahdesta tulee yksi- Två blir ett  
18.9 2019 Mi-huset kl 18.00-  
 
18.00 Tillfället öppnades av rektor. Närvarande personal och diskussionsdeltagare presenterade 
sig.  
Det nya institutets namn:  
Namnförslaget Loviisan Kansalaisopisto – Lovisa Medborgarinstitut understöddes. Åsikten var att 
namnet tydligt berättar vad det är frågan om.  
 
Beslutsfattande:  
Direktionernas roll diskuterades. Det klargjordes att direktionens sammansättning inte styrs av 
ledamöternas språk utan den politiska sammansättningen i staden. Diskussionsdeltagarna frågade 
sig om det är någon idé att politiker utan djupare insikt i institutets arbete ska besluta om våra 
kurser. Vi slösar pengar på ett tungt maskineri i en situation där staden sparar. Både åsikter starkt 
emot en direktion och mer neutrala åsikter i frågan framfördes.  
 
Kontaktpersonerna diskuterades. Alla var enhälliga om att en kurssekreterare behövs på institutet.  
 
Språk:  
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Tvåspråkiga kurser och tvåspråkig pedagogik diskuterades. Merja Sillanpää berättade om att 
projektpengar ska användas för att utveckla och utvärdera den tvåspråkiga pedagogiken. Oro finns 
bland äldre kursdeltagare för att tvåspråkiga kurser i praktiken ska gå på finska. Vi noterade att 
institutet har en utmaning i marknadsföringen av dessa kurser.  
 
Språkets roll för samhörigheten i kurserna lyftes upp.  
 
Övrigt:  
Våra språkkurser för invandrare diskuterades. Kvällskurser och dagskurser behövs.  
Finns det möjlighet att producera mer kurser sommartid?  
 
Önskemål till personalen:  
-En kurssekreterare behövs.  
-Möjligheten för kursdeltagare att önska kurser är viktig. 
 

LOVISA SVENSKA MEDBORGARINSTITUT – JOHTOKUNTA - DIREKTIONEN FÖR 
LOVISA SVENSKA MEDBORGARINSTITUT 
Lähettäjä: Merja Sillanpää <merja.sillanpaa@loviisa.fi>  
Lähetetty: torstai 19. syyskuuta 2019 12.43 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi> 
Aihe: Mi:s direktion 
 
Hei! 
Laitan kohdat, joita liitteessä BILAGA 1. Förvaltningen av medboergarinstitutet från och med 
1.1.2020. 
 
Namn ok 
 
Verksamhetområde ok 
 
Beslutsfattande. Direktion med 9 ledamöter, 3 från Lappträsk och Pyttis och 6 från Lovisa.  
 
Lärare (korjasivat termit ja pohtivat, onko määrissä laskuvirhe)  
1 planeringsansvarig lärare (språk och vicerektor) 
 
1 planeringsansvarig lärare (textilslödj) 
 
Skötsel av administrativa uppgifter och studiebyråuppgifter 1 hel byråsekreterare som sköter 
också kundservice.  
 
Lovinfo behövs inte. 
 
T: Merja 
Merja Sillanpää 
Rehtori/rektor 
Lovisa svenska medborgarinsitut 
Valkon kansalaisopisto 



Brandensteininkatu 21 – Brandensteinsgatan 21 
07900 Loviiisa 
 
040 6632840 
merja.sillanpaa@loviisa.fi 
 

VALKON KANSALAISOPISTON JOHTOKUNTA – DIREKTIONEN FÖR VALKON 
KANSALAISOPISTO 
-----Alkuperäinen viesti----- 
Lähettäjä: Merja Sillanpää <merja.sillanpaa@loviisa.fi>  
Lähetetty: perjantai 20. syyskuuta 2019 8.53 
Vastaanottaja: Kirsi Kinnunen <kirsi.kinnunen@loviisa.fi> 
Aihe: Suomenkielinen johtokunta 
 
Hei! 
Suomenkielinen johtokunta päätti muuten samoin kuin ruotsinkielinen, mutta johtokunnan rakenteeksi 
ehdottivat 7 Loviisasta ja 1 Lapinjärveltä ja 1 Pyhtäältä. 
 
H: Merja 
 
Lähetetty iPadista 

 

HENKILÖKUNTA / PERSONAL 6.9.2019 
Loviisan uuden opiston kehitystyö: henkilökunnan kuulemistilaisuus 6.9.2019, klo 10 – 12, Mi-
talo. Utvecklingsarbete för Lovisas nya institut: personalens diskussionstillfälle 6.9.2019, kl. 10 – 
12, Mi-huset. 
 
Paikalla/Närvarande: Inge Ekholm, Marketta Heikinheimo, Anna Huhta, Tanja Lill-Smeds, Kai 
Nyyssönen, Terhi Penttilä, Jarmo Sihvonen, Merja Sillanpää 
 

1. Opiston nimi/Institutets namn 

Henkilökunta ei vastusta johtokuntien ehdotusta uudeksi nimeksi: Loviisan kansalaisopisto (LKO) – 
Lovisa medborgarinstitut (LMI). 
Personalen motsätter sig inte direktionernas förslag till nytt namn: Loviisan kansalaisopisto (LKO) – 
Lovisa medborgarinstitut (LMI) 
 

2. Toiminta-alue/Verksamhetsområde 

Uusi opisto toimii vanhan lailla Loviisassa ja sopimuskunnissa Pyhtää ja Lapinjärvi. 
Det nya institutet är verksamt som det gamla i Lovisa samt avtalskommunerna Pyttis och 
Lappträsk. 
 

3. Johtokunnat/Direktionerna 

Kaupungin yleisen strategian mukaisesti johtokuntien suhteen, henkilökunta kannattaa 
yksimielisesti johtokuntien lakkauttamista uudessa opistossa. Johtokuntia ei Suomen 
kansalaisopistoissa juurikaan enää ole. 
I enlighet med stadens allmänna strategi gällande direktioner, anser personalen enhäldigt att 
direktionerna avskaffas i det nya institutet. Det finns inte många direktioner kvar i 
medborgarinstituten i Finland. 
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4. Yhdyshenkilöt/Kontaktpersonerna 

Epämääräisen työkuvan sekä osittain päällekkäistöiden takia henkilökunta siirtäisi 
yhdyshenkilöiden työtehtävät vakituiselle henkilökunnalle, opettajille ja tulevalle opistosihteerille. 
P.g.a. en otydlig arbetsbild och delvis dubbelarbete skulle personalen flytta kontaktpersonernas 
arbetsuppgifter till den fastanställda personalen, lärarna och den kommande 
institutssekreteraren. 
 

5. Kielet/Språk 

Uusi opisto on kaksikielinen. 
Det nya institutet är tvåspråkigt. 
 

6. Tehtävänimikkeet/Befattningar 

Henkilökunta kannattaa suunnittelijaopettaja-virkoihin siirtymistä. Suuri osa työkuvasta on tälläkin 
hetkellä suunnittelua. Täysipäiväinen opistosihteeri on edellytys toiminnan jatkumiselle.  
 
Tämänhetkinen tilanne toimistotyön suhteen on kestämätön. Kurssien suunnitteluun ja 
hallinointiin, mm. uusien opettajien ohjaukseen, jopa opetukseen varattua aikaa, kuluu laskujen ja 
palkkojen tarkistukseen, asiakaspalveluun ym. toimistotyöhön. Nykyisen asiakaspalvelupisteen 
Lovinfon työtehtäviä olisi mahdollisesti siirrettävissä opistosihteerille.  
 
Personalen förespråkar en övergång till planeringsansvariga lärartjänster. En stor del av 
arbetsbilden består även nu av planering. En heltidsanställd institutssekreterare är en 
förutsättning för att verksamheten ska fortsätta. Den nuvarande situationen gällande kansliarbete 
är ohållbar. Tid som borde gå till kursplanering och -administrering, bl.a. arbetshandledning för 
nya lärare, t.o.m. undervisningstid, går till granskning av räkningar, löner, kundbetjäning och annat 
kansliarbete. Den nuvarande kundbetjäningsbyrån Lovinfos arbeten kunde möjligen delvis 
överföras till institutssekreteraren. 
 
1 rehtori/rektor 
1 opistosihteeri/institutssekreterare 
1 suunnittelijaopettaja + apulaisrehtori (kielet)/planeringsansvarig lärare + biträdande rektor 
(språk) 
1 suunnittelijaopettaja (tekstiilityö)/planeringsansvarig lärare (textilslöjd) 
1 opettaja (kielet)/lärare (språk) 
1 opettaja (kuvataide)/lärare (bildkonst) 
1,6 opettaja (tietotekniikka)/lärare (datateknik)  
 


